

高中(香港中學文憑考試)音樂科

課程

本中心音樂科為學生提供高中(香港中學文憑考試)音樂課程，課程內容依據課程發展議會與香港考試及評核局聯合編訂之「音樂課程及評估指引(中四至中六)」而制定。透過聆聽、演奏和創作的實踐性活動，讓學生獲得豐富及全面的音樂學習經驗，以備戰文憑試。音樂科課程的四個學習目標包括培養創意及想像力、發展音樂技能與過程、培養評賞音樂的能力及認識音樂的情境。本課程全面地發展學生評賞、演奏及創作音樂的能力。

設施與師資

本中心設有兩間音樂室及一間電腦音樂創作室，為學生創造優良學習環境，讓他們充份掌握高中音樂課程中聆聽及演奏的內容，並利用電腦軟件進行音樂創作。音樂課程由兩位專業及擁有豐富教學經驗的音樂老師任教。

學習活動

除充實的課堂學習外，本中心為學生安排延伸學習活動，如參觀「梨園生輝」、「香江琴緣」展覽及「戲棚粵劇齊齊賞」折子戲演出等，以擴闊學生的學習經歷及對音樂課程內容的瞭解。

與參與學校的協作

我們致力與參與學校的音樂老師保持緊密協作，為學生提供充足的支援及準備音樂科文憑試的校外評核習作。

2023年香港中學文憑考試音樂科成績

本中心音樂科學生於2023年香港中學文憑考試成績良好，合格率高為95%，當中45%考生取得4級或以上成績。

高中音樂科課堂安排

2024-2027年度高中音樂科課堂在週二下午、週六上午或週六下午的課節進行，每課堂為三小時。學生可選擇上述其中一個課節上課。



SS (HKDSE) Music

Curriculum

The Music Department of the Centre offers the HKDSE Music Curriculum for senior form students. The Curriculum is based on the “Arts Education Key Learning Area - Music: Curriculum and Assessment Guide (Secondary 4-6)”, and has been jointly prepared by the Curriculum Development Council and the Hong Kong Examinations and Assessment Authority. Through the practical music activities of listening, performing and creating, students should gain rich and all-round music learning experiences for HKDSE Music Examination. The four Learning Targets of the Music Curriculum, include : Developing Creativity and Imagination, Developing Music Skills and Processes, Cultivating Critical Responses in Music and Understanding Music in Context. The Curriculum develops students’ abilities comprehensively to respond critically to, perform and create music.

Facilities & Teacher’s qualification

Two music rooms and one music composing room are equipped in the Centre to foster a good learning environment for students to master comprehensively the contents related to listening and performing of the HKDSE Music Curriculum, and to create music by using computer software. The music lessons are conducted by the two professional and experienced music teachers.

Learning activities

In addition to broad classroom learning, our Centre arranged extended learning activities for music students, such as visiting “The Legend of Cantonese Opera” exhibition, “The Hong Kong Qin story” exhibition and “Bamboo Theatre Cantonese Opera Showcase”, to enrich students’ learning experience and their understanding of related contents of the Music Curriculum.

Collaboration with participating schools

We strive to maintain close collaboration with the music teachers of participating schools in order to provide sufficient support for students and to better prepare students’ assignments for HKDSE Music external assessment.

2023 HKDSE Music results

Music students of the Centre achieved commendable results in 2023 HKDSE Music Examination with 95% passing rate and 45% of the candidates attained Level 4 or above.

Arrangement of SS Music Classes

2024-2027 cohort SS Music Classes are arranged on Tuesday afternoon, Saturday morning or Saturday afternoon for a weekly 3-hour lesson. Students may choose to attend either one session.

